



## Architects Registration Board

Hong Kong Special Administrative Region

建築師註冊管理局

香港特別行政區

### Summary Notes of the 3rd ARB Meeting 2012-2013

2012-2013 第三次建築師註冊管理局會議簡要

Date: 12 September 2012

日期：2012年9月12日

#### 1. Nominations to Government Committees

##### 政府委員會的提名

The Board made nominations to the Registered Inspectors' Disciplinary Board Panel ("RI DB") and the Contractors Registration Committee Panel ("CRC") for the Buildings Department ("BD")'s consideration of appointment.

管理局提名註冊檢驗紀律委員會和承建商註冊事務委員會成員供屋宇署考慮委任。

- RI DB (3 years, tenure to be decided by BD)  
註冊檢驗紀律委員會 (3年, 任期由屋宇署決定)
- CRC (1 January 2013 – 31 December 2014)  
承建商註冊事務委員會 (任期2013年1月1日-2014年12月31日)

#### 2. Registration Issues

##### 關於註冊事宜

3 fresh applications and 3 re-applications for registration were endorsed by the Board.

3位新申請及3位重新申請獲得管理局通過。

#### 3. Education & Accreditation Issues

##### 教育及資格評審事務

The Royal Institute of British Architects visited Hong Kong Institute of Architects on 18 September 2012.

英國皇家建築師學會於2012年9月18日到訪香港建築師學會。

HKIA President Dominic Lam attended with his dual capacity of ARB Chairman. One of the major issues was to address the possibility of setting up a joint accreditation/validation of architectural courses with RIBA to explore further mutual recognition agreement, if any.

香港建築師學會會長兼任建築師註冊管理局主席林光祺出席會議。主要議題之一是解決與英國皇家建築師學會成立一個聯合認證/驗證建築學課程的可能性, 以探索進一步互認協議 (如有)。

HKIA/ARB Intensive CPD Seminar 2012: Updates on Local Practice Issues that ARCHITECTS Should Know was held on 25 August 2012. 160 participants joined the seminar.

香港建築師學會/建築師註冊管理局 2012 持續專業進修研討會: 更新本地公司會員事務-建築師應該知道的研討會於2012年8月25日舉辦, 160人參加了研討會。

#### 4. Composition of ARB Committees

##### 建築師註冊管理局委員會組成

The tenure of office of 4 committees (Registration, Legal Affairs, Education & Accreditation and House) chairmen and deputy chairmen would be one year from 18 May 2012 – 17 May 2013.

註冊事務, 法律事務, 教育及資格評審事務及聯席事務等4個委員會的主席及副主席任期為2012年5月18日-2013年5月17日。

Membership of each committee on ARB website, please visit [http://www.arb.org.hk/About\\_Us.html](http://www.arb.org.hk/About_Us.html).

各委員會成員請瀏覽建築師註冊管理局網頁點擊查看：  
[http://www.arb.org.hk/About\\_Us.html](http://www.arb.org.hk/About_Us.html).